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Alp vol que el nou pla urbanístic serveixi 
perquè el municipi no depengui tant del 
turisme 

 

Una seixantena de veïns i veïnes d’Alp han assistit aquest dilluns a la 
presentació de l’avanç del nou Pla d’Ordenació Urbanística del municipi, el 
POUM. Després d’una primera diagnosi feta per una empresa especialitzada, 
s’han explicat les propostes generals que caldria millorar. Entre elles, hi ha la 
diversificació de l’economia, basada en gran part en el sector serveis. 

El director de l’equip tècnic redactor del POUM d’Alp, Alberto Zaragoza, ha 
indicat que “Alp és un municipi molt vinculat a les activitats derivades de les 
estacions d’esquí i hauria d’intentar diversificar aquesta economia”. En aquest 
sentit, ha remarcat que “el POUM té la capacitat d’introduir nous usos en els 
diferents sòls del municipi i incentivar que apareguin activitats no només 
relacionades amb els serveis i les estacions de muntanya sinó també amb 
l’agricultura i la ramaderia”. 

Així doncs, potenciar la plana agrària, millorar l’ordenació dels vehicles amb 
noves bosses d’aparcament, definir una infraestructura local de mobilitat activa, 
millorar la connexió entre Alp i la Molina a través de camins o crear eixos cívics 
per dinamitzar el comerç local, són algunes de les propostes que han sorgit en 
aquesta primera diagnosi. En el cas de la Molina, es proposa recuperar l’antic 
telecadira, que enllaça l’estació de tren amb les pistes d’esquí, una proposta 
que ja va fer fa un temps l’ajuntament. 



 

Presentació del POUM d’Alp. / M.F.C. 

Els responsables de la redacció del document han recordat que el pla 
d’ordenació urbanística d’un municipi recull la normativa que regula l’edificació, 
la situació dels equipaments i habitatges, l’espai que ocupen els serveis o les 
zones verdes, entre altres. 

Després de donar a conèixer l’avanç del pla, ara cal recollir les propostes de la 
ciutadania. “Hem analitzat el poble a nivell tècnic i objectiu i ara el que 
necessitem són els ímputs de la gent del poble per, amb tot això, poder 
començar a treballar, ja que ara mateix encara no hi ha res definit”. Un cop 
redactat el POUM, se’n farà l’aprovació inicial i finalment la definitiva. 

Després de la presentació, que ha tingut lloc al Palau de Congressos d’Alp, 
s’han organitzat taules de participació, on tothom ha pogut dir la seva. L’any 
2008, Alp va decidir aprovar el seu propi POUM, independentment del que es 
va impulsar de manera conjunta a la comarca, excepte Puigcerdà, que tenia el 
seu propi pla. En aquell moment, Bellver i Llívia també van optar per redactar-
ne un de propi. De fet, divendres passat va ser Llívia qui va presentar als veïns 
i veïnes el seu nou POUM. 

 


